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Fotografická kronika (pokra ování na stranách 19 a 20) 

V pátek 16. kv tna prob hlo na nesva ilském letišti velmi d ležité cvi ení hasi ských sbor , kterého se zú astnili i byst i tí hasi i, kte í
jsou na obou fotografiích. V p ípad , že dojde k požáru na míst , které není p ístupné pro b žnou hasi skou techniku, je nutné využít k hašení  
letecké techniky. P i zásahu je t eba, aby hasi i ovládali dv  d ležité innosti: Vrtulník je t eba správn  navád t nad požár a také je t eba 
rychle naplnit kontejner vodou. V obou p ípadech se jedná o náro nou a v p ípad  pln ní vodou i velmi t žkou práci. 

Každoro n  p edstavitelé m sta Byst ice v kv tnu uctí památku ob tí 2. sv tové války. Bylo by dob e, abychom chvíli zamyšlení v novali 
našim ob tem všichni. Abychom si uv domili, že svou osobní state ností se snažili p isp t k ukon ení války a p itom jist  velmi dob e
v d li, co tím riskují. est jejich památce. Nezapomínejme!   

V ned li 1. ervna t sn  po poledni došlo na silnici Praha - Tábor p ímo za byst ickým nádražím k tragické události. elní st et osobního  
automobilu s kamionem stál život idi e osobního automobilu, který vyjel do protism ru. P i likvidaci havárie ú inn  zasahovali i byst i tí 
hasi i a M stská policie. Silnice byla na n kolik hodin uzav ena. Budiž to pro nás mementem a sp chejme pomalu!  
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„Ta dnešní mládež!“ 

Tuhle v tu asi slýchával každý z nás. 
Smáli jsme se svým rodi m, když si 
ob as takhle posteskli, ale ve slabých 
chvílích jsme se od nich dozv d li, že 
stejn  vzdychali i jejich rodi e (a také 
prarodi e). M  se dokonce k témuž 
p iznal i d de ek (byl ro ník 1891) 
a tvrdil, že to slyšel od svého d de ka, 
jehož datum narození ale (bohužel) 
neznám. 

Z ejm  je to tedy v ný problém. Ve svých jinošských letech 
jsem si dal sám sob  slib, že tohle úsloví nikdy nevypustím 
z úst. Jednak jsem si tenkrát myslel, že kdo to íká, je sta ec
(a to já p eci nikdy nebudu), ale hlavn  m  napadlo, že když 
jsme se od rodi  nau ili mluvit, jíst p íborem, mýt si ruce 
a istit zuby, asi jsme od nich odkoukali i (tém ) všechno 
ostatní. - Tedy i všechny lumpárny. 

A tak se snažím ne íkat to, i když ob as si pomyslím, že 
dnešní d ti jsou nemehla, protože jen málokteré z nich umí 
vyšplhat na strom (t ešn  a jablka dnes asi „rostou“ v super nebo  
hypermarketech), když mají ujít kousek p šky, mají z toho 
tém  smrt a s od eným kolenem i naraženým loktem se 
málem jezdí k doktorovi; rozhodn  se s tím ale nedá ve škole 
cvi it. A koupání ve špinavém rybníku? P i tom jde dnes 
skoro o život - vlastn  se divím, že jsme v bec p ežili d tství. 

Zatím se mi da í „držet jazyk za zuby“ - zatím. Ob as však 
musím od svých dcer vyslechnout opa ný povzdych. Takže 
u nás zazní mnohem ast ji: „Ti dnešní dosp láci,“ než: „Ta 
dnešní mládež!“  

A vím, že v pátek si to vyslechnu znovu. To až si doma otev ou
ervnový Hlas Byst ice a uvidí v p íkop  pohozené koberce, 

k eslo a další odpadky. Jist  je - stejn  jako m  - napadne, že 
koberce a k eslo v p íkopu, a dokonce ásti aut, které jsem fotil 
ve vypušt ném Splavském rybníku, asi nevyhodila „ta dnešní 
mládež“... 

Máme potom v bec právo kritizovat je za nepo ádek, který 
po nich ráno nalézáme? Nem li bychom je - místo neú inného 
kritizování - vychovávat vlastním p íkladem? 

Zatím (stále ješt  v ím, že jenom ZATÍM) se nám to moc 
neda í. Inu: „Ti dnešní dosp láci!“ 

Pavel N mec
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Uzáv rka p íštího ísla je 20. ervna 2014 

P ísp vky do Hlasu Byst ice posílejte na adresu:  
hlasbystrice@seznam.cz 

Nemáte-li možnost použít e-mail, m žete p ísp vky  
p inést osobn  do redakce Hlasu Byst ice (U Jelena)  

v pond lí od 12 do 17 hodin  
nebo po telefonické domluv  (731 575 072)  

kdykoliv v pracovní dob  redakce. 

(Fotografie nevkládejte do textu, ale p iložte je  
jako samostatný soubor v co nejlepší kvalit .) 
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V následující tabulce p inášíme podrobné výsledky podle jednotlivých volebních okrsk : pro p ipomenutí uvádíme i jejich seznam:  
1 - Byst ice (ob adní sí  M Ú), 2 - Byst ice (zasedací sí  M Ú), 3 - Byst ice (ZŠ), 4 - Drachkov, 5 - Jinošice, 6 - Jírovice, 7 - Líšno, 
8 - Mokrá Lhota, 9 - Nesva ily, 10 - Oub nice. 

V této tabulce jsme kv li úspo e místa vynechali hnutí, strany a koalice, které v žádné z osad nezískaly ani jeden hlas, pokud však 
alespo  jeden voli  ve kterémkoliv z volebních okrsk  hlasoval pro p íslušný subjekt, potom v tabulce uveden je. 

Detailní informace o celé eské republice lze snadno dohledat na adrese www.volby.cz. 

Volili jsme do Evropského parlamentu 
V pátek 23. a v sobotu 24. kv tna prob hly na území R volby do Evropského parlamentu a tyto volby se samoz ejm  týkaly i nás.
Volební ú ast tentokrát byla velmi nízká, dokonce nejnižší v d jinách eské republiky. V celostátním m ítku p išlo volit 18,20 % 
oprávn ných voli , v Byst ici a p ilehlých osadách jsme dosáhli volební ú asti 17,04 %. Pokud jde o p esná ísla, p išlo u nás 
z celkem 3 456 oprávn ných voli  k volebním urnám 589 voli , kte í odevzdali 582 platné hlasy. 
Následující graf zobrazuje srovnání celostátních a byst ických výsledk . (Zobrazeny jsou pouze hnutí, koalice a strany, které získaly 
do Evropského parlamentu alespo  jednoho zástupce.) 

Výsledky - eská republika 

Výsledky - m sto Byst ice 
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Služby m sta Byst ice 
Ve er to posekám, letos snad po sté, 
ráno se vzbudím a zas tráva roste. 

Vážení spoluob ané, 
dovolil jsem si parafrázovat myšlenku z jedné oblíbené písn ,
protože mi p ijde, že tráva v dob , kdy se st ídá slunce s dešt m
se stejnou pravidelností jako denní sv tlo s no ní tmou, roste  
doslova p ed o ima :) 

Pracovníci služeb naplno rozjeli letošní sekání trávy na ve ejných  
prostranstvích. Povedlo se zvládnout první nápor a nadále jsou 
pr b žn  sekány úseky, které spadají pod správu m sta. Po así 
tráv  p eje a na jejích p ír stcích je to znát. 
V Byst ici jsme lokáln  použili chemický post ik proti plevelu 
kolem silnic a chodník .

V Oub nicích jsme p idali nové lavi ky ke h išti a s nimi zárove
i koše.  
Byla provedena kontrola a údržba d tských h iš  a na h išt  v ulici 
k Líšnu byl dosypán písek na pískovišt  a vykopány dva velké 
kusy suti, které vy nívaly malými kousky do prostoru pod lanem 
s kladkou. 
Služby asistovaly p i p íprav  volebních místností na ádné volby 
do Evropského parlamentu. 

Byly uklizeny všechny pomníky a trvalá pé e je v nována h bitov m, 
které jsou ve správ  m sta. 
Byl p ipraven prostor pro narozeninovou párty Kulíšku a zárove
jsme posekali prostory zámku v Líšn , aby se zde dal uskute nit 
každoro ní d tský den.  
Pracovníci služeb mimo jiné sváželi odložený odpad od lidí,  
kte í nev dí kde je koš (nebo možná dosud nepochopili, k emu 
ta nádoba slouží).  

Je s podivem, že sb rný dv r funguje 6 dní v týdnu, ale stejn  se 
najdou takoví „fajnšmek i“, kte í složí bez rozpak  10 rolí koberc
do škarpy uprost ed zástavby. 

Krom  t chto prací provád li pracovníci innosti související 
s komunální údržbou, aby to kolem nás dob e vypadalo :)  

V dob  kdy vychází toto íslo již zná své výherce Sout ž ve 
sb ru elektrospot ebi . Bylo dosaženo neuv itelných výsledk ,
které nás mile p ekvapily a zárove  nasadily dost vysokou la ku :-). 
Chci pod kovat úpln  všem, kte í se aktivn  zú astnili.  
Výherce odm níme podle vyhlášených pravidel p i slavnostním 
ukon ení školního roku v ZŠ Byst ice. 
Sou asn  s tímto chci ob any informovat, že se povedlo dotáhnout 
do úsp šného konce dota ní titul na svozové auto. Na konci m síce 
kv tna byla podepsána smlouva o poskytnutí podpory se státním 
fondem životního prost edí. B hem následujících dn  budou mít 
Služby Byst ice k dispozici nový nákladní automobil s nosi em 
kontejner  a hydraulickou rukou. To znamená, že v krátké dob
budeme moci zajiš ovat pro Byst ici a osady svoz t íd ného  
odpadu a sou asn  na požádání p istavit kontejner na odpad a jeho 
následný odvoz na skládku. Sb rný dv r tím získává další rozm r
služeb pro ob any Byst icka. 

Pracovníci služeb se budou nejvíce asu v novat údržb  ve ejných 
ploch na území Byst ice a osad. Bude zahájena postupná údržba 
chodník  a po dohod  s m stem, osadními výbory a ob any vým na 
n kterých okrasných rostlin podél komunikací. Budou nadále 
up ednost ována d tská h išt  z d vodu nižší trávy pro omezení 
výskytu klíš at a bodavého hmyzu. 

Ing. Tomáš Semrád  

Komunální služby 

Nejbližší budoucnost 

Sb rný dv r
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Lampy, h išt , silnice. V osadách se jedná
o dalších projektech do strategického plánu. 

Zastupitelé schválením strategického plánu m sta v dubnu letošního 
roku rozhodli jasnou v tšinou o tom, jakým sm rem se bude m sto 
a jeho osady ubírat v p íštích šesti letech, a hlavn  které priority 
bude v horizontu let 2015 až 2020 místní samospráva k v tší 
spokojenosti ob an ešit.  
Práv  proto prob hlo rozsáhlé dotazníkové šet ení, do kterého se 
zapojily stovky lidí a nyní se konají setkání s ob any v jednotli-
vých osadách. Jedin  na t chto základech se strategický plán m že 
ú inn  zabývat skute nými problémy, které místní považují za 
d ležité. 

Na nyn jších setkáních mohou místní obyvatelé navrhovat, jaké 
projekty by se mohly do Strategického plánu zahrnout práv  z jejich 
osad. V Nesva ilech ob ané projednali a schválili nap íklad  
rekonstrukci pouli ního osv tlení, zvýšení bezpe nosti silni ních 
komunikací nebo odkoupení a dovybavení sportovního h išt .
V Drachkov  zase usp ly návrhy na rekonstrukci silni ní komu-
nikace mezi Drachkovem a Zaho anami, stavba spolkového domu 
se zázemím i rozší ení d tského h išt .

B hem m síce ervna prob hne dalších dev t setkání ve zbylých 
osadách, kde budou mít místní ob ané p íležitost p edložit vlastní 
návrhy na nové projekty, které pomohou k rozvoji jejich obce. 

Jana Hofbauer 

Vysoká ú ast a praktické nápady, jak zlepšit okolí Byst ice a p ilehlých osad. Tak by se dala shrnout první dv  setkání obyvatel 
Nesva il a Drachkova se starostou Byst ice Mgr. Danielem Št pánkem a hlavním projektovým manažerem strategického plánu 
Mgr. Tomášem Vášárym. A co se v osadách ve tvrtek 29. kv tna ešilo? P irozen  to byl p elomový Strategický plán, který se nyní  
dostává do své finální fáze. Konkrétní návrhy ob an  na p íští roky mohou výrazn  ovlivnit sm ování m sta i jednotlivých osad. 

Oznámení pro ob any
M sto Byst ice nabízí do pronájmu na dobu ur itou s možností prodloužení byt na adrese:  
Dr. E. Beneše 26 
257 51 Byst ice 

Parametry bytu: 
velikost bytu: 3 + 1 + sklepní prostory 
zapo tená podlahová plocha pro výpo et nájemného: 101,41 m2

centrální vytáp ní 
m sí ní nájemné za byt: 6 456 K  + služby 2 000 K  (osv tlení spol. prostor, teplo, nájem za ízení, studená voda) 

Prohlídka bytu se uskute ní dne 23. ervna 2014 od 16:30 do 17:00 hodin. 
Termín pro podání žádosti je nejpozd ji do 30. ervna 2014 do 11:00 hodin. 
Místo a zp sob podání žádosti: 
Žádost lze prodat prost ednictvím pošty nebo osobn  na podateln  M stského ú adu Byst ice. 
Adresa pro doru ení poštou: M sto Byst ice, Dr. E. Beneše 25, PS  257 51 Byst ice 

Podmínky podání žádosti: 
v k minimáln  18 let 
žadatel není a nebyl v posledních t ech letech dlužníkem obce 
vybraný nájemník je povinen p i podpisu nájemní smlouvy složit jistinu ve výši trojnásobku nájemného v etn  služeb 

Náležitosti žádosti: 
jméno, p íjmení a p esná adresa trvalého bydlišt  žadatele, datum narození, telefon 
po et len  rodiny žijících se žadatelem ve spole né domácnosti, v etn  nezletilých d tí 
informace o solventnosti 

M sto Byst ice si vyhrazuje prost ednictvím Rady m sta Byst ice právo výb ru nájemníka nebo právo zrušení nabídky na pronájem bytu. 
Odpov di na dotazy a bližší informace zajiš uje správa majetku m sta Byst ice: 
Roman Rohlík, tel. 317 783 178, e-mail: roman.rohlik@mestobystrice.cz 
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Bc. Markéta Vintnerová 

Narozena: 20. 12. 1974 

Bydlišt : Líšno 

Vzd lání: ekonomické (VŠE Praha) 

Rodinný stav: vdaná

Kde momentáln  pracuje: CERAMAX koupelnové studio, reality 

Stranická p íslušnost: nestraník 

Za koho kandidoval: TOP 09 

Máte n jaké koní ky? 
Jako práci mám svou nejv tší zálibu, a to nemovitosti, hlavn
rekonstrukce a p estavby dom  a byt , v etn  za izování interiér
a následných pronájm . Dále se samoz ejm  v nuji své rodin .
Spole n  jezdíme na hory, baví nás b žky. T ším se, že už budeme 
jezdit ve ty ech na kolech. Ob as si rádi s manželem zajdeme 
do divadla, na koncert, nebo do kina. 

Pro  jste kandidovala do Zastupitelstva m sta Byst ice?
Do Zastupitelstva m sta Byst ice jsem kandidovala, protože m
oslovili sousedé, abych se zapsala na nov  vznikající kandidátku 
TOP 09. Rozmyšlené jsem to m la pom rn  rychle. Vždy jsem 
byla voli  pravice, v Líšn  bydlím od svého narození (= už dlou-
ho ), kolem byly v ci, které se mi nezdály dob e vy ešené 
a myslela jsem si, že bych mohla pomoci k tomu, abychom 
všichni byli spokojen jší. 

Co je Vaší prioritou v tomto volebním období?
Vzhledem k tomu, že jsme na konci volebního období, n které 
body jsou již vy ešené a zbývá jen trochu asu na další. Pro m
osobn  je te  na ad  vy ešení dopravní situace na území Byst icka. 
Jedná se mi o frekventované úseky silnice 111, vedoucí p es Líšno 
a Byst ici k E55. Tato ást komunikace je velmi nebezpe ná pro 
chodce i cyklisty. Asi nejhorší je úsek u zámku v Líšn .

Nedávno jsem byla sv dkem situace, kdy od Byst ice jel autobus, 
proti n mu na k ižovatce do parcel u h išt  obrovský kamion. 
Zcela zastavily provoz ze všech t í stran. Aby byly v bec schopny 
se objet, autobus muset najet vlevo na parcely a pak kamion projel. 
Št stí bylo, že tam nebyl žádný chodec! ešení bych vid la dvojí. 
Bu  zm nu systému mýtného na dálnicích tak, aby nákladní  
doprava platila i jízdy po komunikacích nižších t íd, a tak by  
využívaly i pro n  pohodln jší dálnice. Toto je samoz ejm
závislé na rozhodnutí na vládní úrovni. Ale ur it  by bylo dobré 
o nás dát v d t. Další, patrn  ú inn jší možností, je prosadit vedení 
spojky D1 a D3 mimo naše osady a m sto. Líšnem a Byst icí je, 
podle mých informací, totiž naplánován koridor pro tuto spojku 
i v budoucnu!  

Už jsme požádali Krajský ú ad o zm nu tohoto zám ru a úpravu 
plánovaného umíst ní koridoru mimo zastav né oblasti.  
Toto je jen zrnko z dopravních problém  Byst icka. Dále jsem 
p esv d ena, že chybí i chodníky, které by výrazn  zlepšily  
bezpe nost pohybu chodc …

Co se Vám v posledních letech v Byst ici líbí a co nelíbí? 
Líbí se mi, že se osady i m sto zvedají ze šedi, lidé se o své okolí 
více starají. Máme v okolí krásnou p írodu. Nap íklad v Líšn
úžasn  funguje nejen tradi ní ervený k íž, ale nov  i Líše á ek. 
Nadšenci se starají o ve ejné prostranství v osad  a po ádají 
i skv lé sportovní a zábavné akce pro d ti i dosp lé. Za to jim 
moc d kuji. Vím, že takovéto akce probíhají i v okolních osadách, 
a mám z toho radost. V Byst ici je vedoucí silou Kulíšek, podpo-
rovaný m stem. Jen m  mrzí, že budova bývalé školy na nám stí, 
ve které sídlí, nemá ješt  vym n ná okna a topení (myslím, že se 
tam topí akumula ními kamny, p i emž Byst ice má k dispozici 
centrální kotelnu). 

M sto rovn ž realizovalo prosp šné investi ní akce, jako rekon-
strukci divadla, nástavbu nad jídelnou nebo rozší ení sb rného 
dvora a znovuzprovozn ní vodovodu v Božkovicích. 

Co byste v Byst ici ráda zm nila a jak to chcete ud lat?  
Jak jsem již zmínila, ur it  se budu snažit o zm nu dopravní  
situace. Dále bych podpo ila návrh na omezení i zákaz hazardu. 
Jsem p esv d ená, že je to velmi škodlivý prvek ve spole nosti. 
Omezuje ostatní spoluob any, ale hlavn  ni í ty, kte í hazardu 
propadají, i jejich blízké. Ur it  také zahájíme  jednání s majiteli 
pozemk , kde vázne údržba, a tak sídla vypadají místy nevábn .

Co byste vzkázal i pop ál našim ob an m?
Cht la bych zejména pod kovat ob an m za d v ru a podporu 
p i mé dosavadní práci v zastupitelstvu. Zárove  bych ráda  
obyvatel m pop ála, aby se jim u nás dob e bydlelo a byli spokojení 
a aby vždy m li na radnici dobré správce, kte í budou ešit jejich 
podn ty i p ípadné problémy k jejich plné spokojenosti. Zejména 
d tem i jejich rodi m p eji, aby se jim vyda ily blížící se letní 
prázdniny! 

Znáte dob e své zastupitele? 

PaN
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Z redak ní pošty
Vážení spoluob ané, 

je tomu již rok, kdy naše m sto postihla povode  a zp sobila velké škody na majetku a to zejména v okolí Konopiš ského potoka. 
V minulosti byly v našem m st  i jiné povodn , avšak nebyly tak silné. Sílu poslední povodn  zap í inilo protržení hráze rybníka 
u Zájezdku. 

Kdo je odpov dný za protržení hráze rybníka u Zájezdku? T žko íct. Voda a pozemky rybníka pat í Povodí Vltavy, s.p., hráz je 
v majetku m sta Byst ice a rybník m l v pronájmu místní rybá ský spolek. 

Hned po povodni jsem osobn  psala dopisy na všechny 3 dot ené subjekty. Povodí dalo od povodn  ruce pry , m sto žádalo 
o vy kání, že poškozené bude kontaktovat zástupce pojiš ovny, rybá ský spolek ani neodpov d l na dopis. 

Osobn  jsem žádala našeho pana starostu p. Mgr. D. Št pánka o zpracování znaleckého posudku na zp sobené škody, žádala jsem 
ho v ervenci, v srpnu i v zá í. Protože se stále nic ned lo, vyvolala jsem sch zku n kolika ob an  s vedením m sta Byst ice (dále 
m sto). Po átkem listopadu se sch zka konala, zú astnili se jí p. Šinták, p. Ježek, p. Bílej, já s manželem a za m sto p. starosta a p. 
Rohlík. 

Výsledkem sch zky bylo ujednání, že bude zpracován posudek. Další sch zka m la být za m síc a to 4. prosince, ale tato sch zka 
byla na poslední chvíli (v tento den) zrušena, protože p. starosta na ni zapomn l a samoz ejm  posudek nebyl. 

Další sch zka byla domluvena p ed vánocemi - 17. prosince. Na této sch zce znalecký posudek stále ješt  nebyl p edložen, ale sch zky 
se zú astnil, krom  cca 20 postižených ob an , zástupc  m sta i zástupce spole nosti Vodní díla - TBD a.s. pan Ing. V. Pytelka. On 
i zástupci m sta odpovídali na dotazy ob an  k povodni. Ing. V. Pytelka a vedení m sta spole n  p islíbili zpracování posudku do 
15. ledna. Po tomto datu bylo na m st  k dispozici „Odborné posouzení vlivu protržení t lesa hráze - rybník Zájezdek“. 

Celé posouzení má 4 stránky. První stránka obsahuje popis rybníka, další stránka hydrologická data z eského hydrometerologického 
ústavu a jejich vliv na výši vody v rybníce, v potoce i tlak na hráz, následují t i fotografie na stran  dv  a na stran  t i. Na konci strany 
t i za ínají návrhy stavebních opat ení nebo realizace nových objekt  na protržené hrázi. Na stran ty i je v záv ru konstatováno, že 
by k protržení hráze každopádn  došlo, protože rybník nespl uje sou asné požadavky na posuzování bezpe nosti vodních d l p i povodních. 
Zárove  se na konci píše doslovn : „Z uvedeného srovnání je pravd podobné, že protržení t lesa hráze nezp sobilo výrazné zhoršení 
škod pod vodním dílem.“ 

Další sch zka s vedením m sta, zástupci spole nosti TBD a.s. a postiženými ob any (sešlo se jich asi 10) se uskute nila 29. ledna. 
Tam bylo vysv tleno jak spole nost TBD došla k záv r m uvedeným v posouzení. 

Ob ané na této sch zce byli zklamáni z celého velmi krátkého a negativního posouzení. Proto op tovn  žádali zpracování znaleckého 
posudku oprávn ným znalcem, dále žádali vedení m sta, aby usilovn  jednalo s Povodím Vltavy, s. p. o vy išt ní potoka, dále, aby 
jednalo se spole ností Líšno, a.s., která je majitelem ásti potoka (od mostu na Líšno vlevo do Splavského rybníku ) o vy išt ní této 
ásti potoku a p ípadn  o vy išt ní celého rybníka Splavského. Ob ané žádali o napsání dopisu na odbor životního prost ední do  

Benešova s žádostí o posouzení dodržení provozního ádu Splavského rybníka b hem povodní v ervnu 2013. 

Bylo mi p íslíbeno, že m sto m  bude o všem pr b žn  informovat. Po zhruba m síci jsem žádné informace nedostala, osobn  jsem 
mluvila s p. starostou a ani jeden bod z t chto požadavk  ob an  nebyl spln n. P ede mnou p. starosta alespo  telefonoval s p. Drábkem 
z Povodí Vltavy, s.p. a domluvili si sch zku. Výsledek sch zky, ale neznám. P esto M sto Byst ice ud lalo jeden krok, a to, že  
poslalo výše uvedené odborné posouzení do Kooperativy pojiš ovny, a.s. Na základ  toho nám všem, kte í byli v evidenci této  
pojiš ovny (likvidátor n které postižené nahlášené na m st  obcházel v ervenci 2013), byl zaslán dopis o ukon ení škodné události 
s tím, že „ Protržení hráze nezp sobilo výrazné zhoršení škod pod vodním dílem“. 

Na základ  tohoto dopisu jsem napsala za postižené odvolání na pojiš ovnu Kooperativa, a.s. a dopis na M sto Byst ice. Oba dopisy 
mi podepsalo (za jedno odpoledne) 10 ob an . Postižených je samoz ejm  více, pokud by cht li i další postižení oba dopisy  
podepsat, kopie má p. Bílej, prosím, kontaktujte ho, nebo se m žete obrátit i na m . D kuji. 

V dopisech požadujeme skute né provedení znaleckého posudku oprávn ným znalcem a posouzení veškerých souvisejících  
skute ností, zejména dodržení manipula ního ádu rybníka u Zájezdku a povod ového plánu M sta Byst ice a to b hem celé povodn
po átkem ervna roku 2013. 

Nesouhlasíme s výsledkem posouzení, protože rybník nebyl v as upoušt n (a koliv média hlásila p ívalové dešt ), hráz byla otev ena  
násilím (nebyly nalezeny klí e) a to, až, když hráz již n kolik dní p etékala a deset minut na to se hráz protrhla!! 

Škoda na majetku v okolí Konopiš ského potoka byla zejména zp sobena prasknutím hráze!! 

Domníváme se, že m sto nedostate n  hájilo zájmy ob an  a chránilo jejich majetek. Na záv r dopisu na m sto žádáme o podávání 
informací o postupu v celé výše uvedené záležitosti na zastupitelstvech m sta. 

Ivana Brehovská (ivana.brehovska@alsbystrice.cz) 
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MŠ Byst ice informuje 

Miroslava Jirovská, editelka MŠ 

Co Vy na to, pane starosto? 
Do redakce Hlasu Byst ice p išel dopis pro ob any, který se týká 
lo ských povodní. M žete na n j zareagovat? 
Velmi m  mrzí rozsah škod vzniklých povodní ve dnech 2. a 3. 6. 2013. 
Chápu i rozho ení ob an , kte í byli loni zasaženi povodní na 
území m sta Byst ice a domnívám se, že se m sto snažilo t mto 
ob an m vyjít co nejvíce vst íc.

Vzhledem k tomu, že rybník Zájezdek je majetkem m sta Byst ice, 
nahlásilo m sto ihned po povodni škodnou událost své pojiš ovn .
Pojiš ovna provedla soupis škod a na základ  svého šet ení vydala 
sv j záv r.  

M sto Byst ice si z d vodu objektivnosti zadalo zpracování  
odborného posouzení vlivu protržení t lesa hráze rybníku Zájezdek 
u spole nosti s celostátní p sobností Vodní díla – TBD a.s. Jedná se 
o specializovanou inženýrskou spole nost se zam ením na  
bezpe nost vodních d l, projektování a povod ovou ochranu. 
Spole nost provádí mimo jiné i technickobezpe nostní dohled 
nad velkými p ehradami, rybníky a jezy.  

Ze záv r  nezávislého posudku mimo jiné vyplývá, že objem vody 
ve vodním díle Zájezdek nem že p íliš regulovat pr tok z kaskády 
rybník  na toku a že p i objemu spadlých srážek v t chto dnech 
(90 mm srážek) nebylo možné regulací stavidel zabránit nastalým 
škodám. P i vyhrazených stavidlech je kapacita p elivu okolo  
10 m3/s, což je mén  než p ti letá voda. P i kulminaci a protržení 
rybníka protékalo rybníkem n co mezi 22 m3/s a 30,5 m3/s, tedy 
n co mezi dvaceti a padesátiletou vodou.

Zárove  posudek konstatoval, že protržení t lesa hráze nezp sobilo 
výrazné zhoršení škod pod vodním dílem. 

Jakmile m sto tento posudek získalo, okamžit  s ním seznámilo 
dot ené ob any. Z lednového jednání vzešel nový požadavek, že 
by bylo zapot ebí, aby m sto nechalo zpracovat posudek nový. 
Vypracování dalšího znaleckého posudku ale m sto vyhodnotilo 
jako neopodstatn né. V odvolání poškozených se neobjevily žádné 
nové skute nosti, které by nebyly známy i zahrnuty v odborném 
posouzení spole nosti Vodní díla TBD a.s. 

M sto Byst ice dále n kolikrát jednalo se zástupcem spole nosti 
Povodí Vltavy, s.p. o vy išt ní toku pod vodní nádrží Zájezdek. 
Zástupce spole nosti se v prvé ad  odkazoval na finan ní prost edky 
p id lené v rámci schváleného státního rozpo tu a také upozornil 
na pot ebu koordinace prací s navrhovaným projektem obnovy 
vodního díla Zájezdek. Tuto projektovou dokumentaci získalo 
m sto Byst ice v m síci dubnu letošního roku. Projektová  
dokumentace byla p edložena k projednání stavební komisi 
M stského ú adu Byst ice a následn  k projednání a schválení 
Rad  m sta Byst ice.  

V sou asné dob  provádí m sto Byst ice další kroky k realizaci 
rekonstrukce vodního díla Zájezdek. Projekt je také za azen do 
žádostí o financování povod ových škod Ministerstva pro místní 
rozvoj. 

Mgr. Daniel Št pánek 

Byst ice si bude sama svážet t íd ný odpad 

V rámci projektu „Svozová technika a dopln ní systému separace 
a svozu odpadu v rámci POH Byst ice u Benešova“  získalo m sto 
Byst ice svozový v z na svoz t íd ného odpadu. Cílem je jednak 
ekonomi t ji, ale také pružn ji, svážet t íd ný odpad z jednotlivých 
ástí m sta. Jedná se p edevším o t íd né komodity: papír, sklo 

a plasty. Sou ástí projektu je také dovybavení m sta i p ilehlých 
osad nádobami na t íd ný odpad.  

Celkové náklady projektu iní cca 3,4 milionu korun. P iznaná 
dotace z Ministerstva životního prost edí prost ednictvím Státního 
fondu životního prost edí R iní 2,5 milionu korun. Zbylých 
900 tisíc korun zahrnuje 10 % podíl žadatele, tedy Služby  
Byst ice s.r.o., a da  z p idané hodnoty. 

Díky rozhodnutí zastupitelstva m sta Byst ice, které souhlasilo 
s nákupem areálu Pod Barevnou, je možné napl ovat cíl Služeb 
s.r.o. zkvalitnit a rozší it nabízené služby. Díky nákupu vlastního 
svozového auta, tak m sto ušet í na svozu t íd ného odpadu a navíc 
si bude moci samo svážet i velkoobjemové kontejnery. 

Tím by mohly klesnout náklady na svoz popela od kotelny, ale 
i náklady na údržbu h bitov . M sto Byst ice ve spolupráci se 
Službami Byst ice s.r.o. také po ítá, že volné velkoobjemové 
kontejnery bude nabízet ke krátkodobému využití našich ob an .

Za átkem m síce ervna dorazil do Byst ice nový v z na svoz t íd ného odpadu. Od podzimu si tak bude m sto samo, prost ednictvím 
svých Služeb s.r.o., svážet t íd ný odpad. 

Mgr. Daniel Št pánek

Termín uzav ení MŠ Byst ice o letních prázdninách 
je v dob  od 4. srpna 2014 do 22. srpna 2014.
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Byst ice II 
Nejvýrazn jším p ipomenutím ob tí první sv tové války v Byst ici 
je památník p. 114 v ulici Dr. E. Beneše, dnes hasi ská zbrojnice 
SDH Byst ice. 

Pro stavbu památníku byl ve 30. letech 20. století vytvo en Výbor 
pro postavení Památníku padlým ve sv tové válce. leny výboru 
tehdy byli Karel Vilímek, Josef Bouchal, Václav Turek, Václav 
Bu inský, V. Šach, J. Papež, František Šmerha a Františk Nerad ml.  

V kronice m sta Byst ice se k roku 1931 uvádí, že: „Obecní  
zastupitelstvo ne iní v zásad  námitek proti postavení památníku 
padlým ve sv tové válce – na míst  obecního domku . 114 pro 
obecní knihovnu a hasi skou zbrojnici.“ Dne 2. února 1932  
podal výbor žádost o p estavbu budovy p. 114 v Byst ici na  
památník padlým ve sv tové válce. Stavbu projektoval byst ický 
architekt Václav Turek. V protokolu z místního šet ení ze dne 
11. února 1932 je zapsáno: „Stavba budovy provedena bude 
z kamene a cihel, kryta ohnivzdornou krytinou. St echa bude 
zhotovena pultová, která opat ena bude ádným plechovým  
žlabem na svád ní vody srážkové, kteráž to voda bude svedena 
do stávající obecní kanalizace.“ 
Jednání se za obecní zastupitelstvo ú astnili starosta m stysu  
Josef Nalezínek, zastupitel Josef Raše a stavitel Václav Turek. 
Za výbor byli jednání p ítomni Karel Vilímek, Václav Bu inský 
a za sousedy zástupce farního ú adu fará  p. Karel Plodík. 
Stavba byla zahájena dne 16. února 1932. 

Dne 24. dubna 1932 po ádalo obecní zastupitelstvo, sbor dobro-
volných hasi , legioná i, Sokol, knihovní a osv tová komise 
slavnostní položení základních kamen  k domu p. 114, který 
m l být postaven na pam  ob tem sv tové války. Na stavbu  
domu p isp la obec, odbor Národní jednoty Pošumavské a jinde 
bydlící byst i tí rodáci. 

Oslavy za al pr vod m stem na nádraží, kde byly naloženy  
kameny z Tábora a Blaníka, které byly p evezeny na staveništ .
P ed položením kamen  promluvil Václav Bu inský, p edseda 
stavebního výboru a u itel Emanuel Štengl p ednesl báse
„Nový život“. Za Národní jednotu Pošumavskou a knihovnu 
promluvil u itel Karel Vilímek, za sbor dobrovolných hasi
František Nerad, za Sokol u itel Antonín Kroutil, za školu u itel 
Vojt ch Kilingr, za družinu vále ných poškozenc  A. Jíša. P i
kladení kamen  hrála hudba „Kdož jste boží bojovníci“ a „Hoši 
od Zborova“. Po poklepech zástupc  všech spolk  a korporací 
zahrála p ítomná Jirotova kapela státní hymnu.  

Stavba m la mít v pr elí nápisy NA PAM T OB TEM SV -
TOVÉ VÁLKY. OSV TA. HUMANITA. 

Mgr. Daniel Št pánek 

Vále ná mementa IV. 
Oub nice 
Pam tní desky ob tem 1. sv tové války z osad Oub nice, Tomice 
a Ji ína jsou umíst ny v kostele sv. Markéty v Oub nicích. P i
vstupu do kostela je umíst no dev t kamenných desek ve tvaru 
k íže. Každá deska je ozdobená k ížem a autentickou fotografií 
padlého.  

Kdy byly desky do kostela umíst ny, se autorovi lánku nepoda ilo 
vypátrat. Výjimkou je osmá a devátá deska p ipomínající vojína  
Jana Bartoše, která byla k ostatním p idána dodate n  v listopadu 
roku 2000 a vojína Františka Kladivy, která sem byla zasazena 
v kv tnu 2001.

Žulové desky jsou zasazeny do betonu a p ipevn ny mosaznými nýty. Vedle fotografií jsou na jednotlivých deskách tyto nápisy: 
Kladiva Frant., z Oub nic . 17, vojín 102. p š. pl., padl r. 1917 v Itálii 
Lupa  Jan, vojín pl. 102 z Tomic, padl 15. zá í 1916, u Nové Vsi v P ímo í
Šev ík Josef, vojín pl. 56 z Ji ína padl 15. ervna 1916 u m sta Bok a e v Hali i
Šev ík Antonín, vojín pl. 102 z Tomic, padl 23/V 1915, ve Staré Zur ici v Hali i
Halama Frant., vojín bos. herz. pl. 7 z Tomic, padl 16. ervna 1915, blíže obce Roana 
Hedvik Bohuslav, vojín st eleck. pl. 29, padl 23. ervence 1917, u Zazdroš e v Hali i
Páv Antonín, eta  p š. pl. 11 z Tomic, zem . 14. b ezna 1915, v zajetí ve Skoplji v Srbsku 
Vosátka Jan, vojín pl. 102 z Oub nic, zem e. 14. íjna 1916, v polní nemocnici v Nové Vsi v P ímo í
Bartoš Jan, z Oub nic . 4, vojín sanit. hlíd. 28 p š. pl., zem .  v listopadu 1914 v Srbsku 

Hotový památník s osazenými deskami se jmény ob tí

Návrh pr elí památníku na stavebních plánech 

(pokra ování p íšt )
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Vážený pane šéfredaktore, 

v kv tnovém ísle HB ve fotokronice na str. 2 jsou obrázky „práce magnet “, pod kterými píšete, že doty ní m li št stí, 
že je nezabil elektrický proud. Z pohledu mého a ostatních, které tito pracovníci v nedávné dob  navštívili, by naopak bylo 
velkým št stím, kdyby je elektrický proud zabil! To, co se v posledních m sících d je v Byst ici a okolí, již p esahuje všech-
ny meze. Kabely, motory, vodovodní kohoutky, a ada jiných v cí, které se dají odnést - krade se jak za t icetileté války. 
A to pod vlídným dohledem vaší m stské policie. Divím se, že kovošrot a jiné sb rny nemají otev eno nonstop 24 hod. 
Nevím, jak  chce pan starosta snižovat kriminalitu (Strategický plán m sta Byst ice), ale v era již bylo pozd .

S pozdravem Zderadi ka, Líšno 043 

Z redak ní pošty... 

Pod kování 
Cht li bychom tímto pod kovat panu Theodoru Mácovi za jeho ob tavost, se kterou se v nuje byst ické fotbalové  
mládeži. Kdo jenom trochu sleduje byst ické fotbalové d ní, jist  zaregistroval fotbalový turnaj základních škol, na  
kterém byst ická škola dosáhla velkého úsp chu. Ze všech zú astn ných 4. a 5. t íd obsadila krásné druhé místo. Víme, 
že tyto výsledky jsou snahou a nasazením našich d tí, ale hlavn  pana Máci, který v nuje všechen sv j volný as výchov
fotbalové mládeže. 

P ejeme Dorkovi hodn  sil do další práce. 
Za rodi e Lud k a Jana Pospíšilovi 

Pod kování 
Cht l bych touto cestou pod kovat jménem svým i jménem n kolika ob an  panu Ing. Semrádovi a jeho pod ízeným 
pracovník m za kvalitní práci a po ádek, které odvád jí v naší obci. Je kupodivu ta skute nost, když jsem s manželkou 
odvážel staré nepot ebné v ci do p ipravených kontejner  Pod Barevnou, kde jsem panu Ing. Semrádovi d koval za  
vymoženosti a po ádek, který slouží všem ob an m v naší obci. Pan Ing. Semrád mi odpov d l, abych ned koval jemu, 
ale jeho pod ízeným pracovník m.  

Tato skute nost m  dost p ekvapila, jelikož v dnešní usp chané dob  není dost obvyklé, aby editel nebo vedoucí nestál 
o pod kování a doporu il ho pro své pod ízené pracovníky. Tak ješt  jednou d kuji Vám, pane Semráde, i Vašim pod ízeným 
pracovník m. 

Všem p átel m, známým a kamarád m, kte í se p išli 17. dubna 20141 rozlou it v ob adní síni v Benešov
s naším drahým 

panem Josefem Chvátalem z Byst ice, 
d kujeme za slova út chy a kv tinové dary. 

Zvlášt  d kujeme Marii Neradové a MS Sluka Byst ice za krásná slova a kv tinové dary. 
Rodina Chvátalova a Jircova 

Co osud vzal, to nikdo nevrátí. 
Ta rána v srdci bolí 
a zapomenout nedovolí. 
Kyti ku kv t  na Tv j hrob dávám, 
se slzami v o ích stále vzpomínám.

(Paní Kv t  Jordánové se velmi omlouváme za opožd né uve ejn ní její vzpomínky.) 

Dne 26. dubna tomu bylo už 6 rok , co m  a nás  
navždy opustil m j a náš drahý Vladimír Bezko ka 
z Byst ice. 
Stále vzpomínají a nikdy nezapomenou družka 
Kv ta Jordánová s celou rodinou. 
D kujeme všem, kte í vzpomn li s námi. 
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PaN 

Duben v Drachkov
Je tu jaro a s tím je spojený pravidelný úklid ve ejných prostor 
v Drachkov , a tak jsme spolu s OV naplánovali na sobotu 26. 4. 
brigádu. Natírala se zvoni ka (to byla práce jen pro toho, kdo se 
nebál vylézt na hasi ský žeb ík), bílili jsme a vytírali autobusovou 
zastávku, betonovali jsme obrubníky, uklízelo se kolem kontejner
a hasi ské zbrojnice. Dále jsme si p ipravovali májku, hranici na 
arod jnice. Sešlo se p es 40 velkých i malých pracant . D kujeme 

všem, kte í dorazili a p idali ruku k dílu. 

Další akce v dubnu – AROD JNICE, STAV NÍ MÁJKY – už 
jsme m li praxi z lo ského roku, kdy jsme májku stav li prvn
po x letech. Na májku jsme letos p ipevnili vycpaného panáka 
s motorká skou p ilbou (vypadalo to, jako že nám n kdo leze po 
májce), díky „silák m“ a hliníkovým žeb ík m šla májka krásn
postavit:-). Následn  jsme se p esunuli na d tské h išt , kde si 
d ti mohly zasout žit v házení had  a pavouk  do arod jnického 
kotle, ve slalomu na odstrkovadlech a kolob žkách. Na d ti za 
spln ní t chto úkol ekalo p ekvapení… p ilétla nás navštívit 
opravdová arod jnice a rozdala d tem sladké odm ny. Mezitím 
se p ipravovalo zapálení hranice, na které sed la arod jnice 
v zeleném kostýmku… :-). 

Opékali jsme špeká ky, povídali si, hlídali májku…  a bylo veselo 
až do ranních hodin. 

…letos se nám ale stalo n co zajímavého… z 2. na 3. kv ten 
nám n kolik nenechavc  pod ízlo májku… budiž, sice se v tšinou 
eže z 30. dubna na 1. kv ten, ale v tšinou se p i pod íznutí  

„krade“ v nec, ten nám z stal, ale zmizela p ilba, kterou m l
vycpaný panák na hlav … byla to nejdražší v c na májce.   

Doty né mladíky jsme si našli - a m žou být rádi, že jejich jména 
v tomto lánku nezve ejníme… Doufáme, že je taková hloupost 
již nenapadne. D láme v Drachkov  v ci (akce), které mají p inášet 
užitek nám, našim d tem, spoluob an m, ne proto, aby naše úsilí 
bylo ni eno… 

OS a OV Drachkov 

Poslední úpravy májky 

P i pohledu na následující fotografie se mi honí hlavou otázky: 
Umíme si vážit svého okolí?  
Umíme si vážit práce lidí, kte í se snaží vysazením buxus
zkrášlit prost edí, ve kterém žijeme? 

Hned potom m  napadlo: 
Je uživatel tohoto auta opravdu tak špatný idi ?
Nebo je zkrátka „jen“ bezohledný?  

Vážíme si svého okolí? 
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Znovuvysv cení radošovické kapli ky P. Marie 
Dne 31. kv tna vyvrcholila radošovickým sborem dobrovolných 
hasi  a místním osadním výborem dlouhodob  p ipravovaná 
akce spojená s opravou a znovuvysv cením obecní kapli ky  
zasv cené P. Marii Lurdské. 

Místní kapli ka byla vystav na v roce 1912 a radošovi tí hasi i
se u p íležitosti stého výro í vzniku kapli ky, vystav né tehdejšími 
obyvateli Radošovic, rozhodli kapli ku opravit, což se jim nyní 
i díky finan ní podpo e m stského ú adu zdárn  poda ilo.  

Za pomoci dalších len  hasi ského sboru se opravy kapli ky 
ujal Radek Pozner, její vnit ní um leckou výmalbu provedla Jitka 
N me ková z firmy Ella Erba z Chotýšan (sponzorským darem 
rodiny Pospíšilových), hasi i p i této p íležitosti opravili i vnit ní 
prostory SDH Radošovice, aby návšt vníky mohli p ivítat 
v d stojném prost edí. 

Vlastní slavnost prob hla v sobotních odpoledních hodinách,  
mile p ekvapila ada hudebních vystoupení, vhodn  zvolených 
skladeb, v etn  Ave Maria. Na úvod o historii kapli ky, jejím 
stavebním slohu a o kultu P. Marie Lurdské pohovo il historik 
Bohumil Jiroušek, poté se slova ujal starosta m sta Mgr. Daniel 
Št pánek, který osadník m pod koval za jejich iniciativu a zd raznil, 
že m sto na obnovu této kulturní památky p isp lo rádo. Následn
P. Antoni Ko midek provedl znovuvysv cení kapli ky a spole n
se starostou m sta nechali zaznít radošovickému zvonu, který 
s osadníky prožívá jejich radosti i strasti již p es sto let. 

Všichni hosté – radošovi tí i p espolní – se posléze do kali díky 
ob tavosti místních obyvatel ob erstvení v podob  piva a klobásek, 
ale také zákusk , chlebí k , kávy a dalších nápoj  p ipravených 
radošovickými ženami. Nezapomn lo se ani na nejmenší, také d ti 
si p išly na své, když v pozdn jším odpoledni prob hl radošovický 
d tský den, v etn  r zných sout žních disciplín. 

V íme, že se všem zú astn ným naše akce líbila, ostatn  jsme 
již b hem neformálního podve era p emýšleli, kdy se zase naskytne 
n jaká vhodná „záminka“ k podobnému setkání osadník , které 
vždy podpo í soudržnost vesnice, poskytne jeden ze záchytných 
bod  kolektivní pam ti osadník .

Za SDH Radošovice B. Jiroušek 

Pálení arod jnic v Radošovicích 
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Naše mladé zdravotnice 

Dne 11. 4. 2014 se žáci naší školy zú astnili okresní sout že  
„Mladý zdravotník“. Sout ž se konala v Benešov  KC Karlov, 
kde bylo p ipraveno celkem 7 stanoviš  pro první a dalších 7 pro 
druhý stupe . Z toho na t ech museli zdravotníci dokázat, že umí 
ošet it jakýkoliv úraz. Pro naši školu sout ž dopadla velice dob e.
Žákyn  z kategorie 1. stupn  – Nikola Burdová, Bára Fulínová, 
Kristýna Šmahová, Ka ka Hamplová a Eliška Vyhnalová obsadily 
2. místo. Kategorie 2. stupn  m la ze ZŠ Byst ice zastoupení: Míša 

erná, Katka Filipová, Eva Švecová, Eva Van ková - obsadily 
také 2. místo, Ester Hrmová, Andrea Mádlová, Simona Procházková, 
Veronika Baráková, Míša Jirotová skon ily na 4. míst .

Velké pod kování pat í organizátorkám sout že - lenkám K
Praha 10. P ipravily si pro sout žící nejen sout žní úkoly, ale 
i doprovodný program a spoustu odm n. 

Dom  žákyn  odjely s pocitem, že znalosti první pomoci využijí 
po celý život.  

Dne 6. 5. 2014 prob hlo v Praze na Vypichu krajské kolo zdravotní 
sout že “Helpík“. 

Než jsme na tuto sout ž jeli, museli jsme všichni pá áci absolvovat 
malé školení a pak napsat testík. Nejlepší dvojice z každé t ídy 
postoupila do krajského kola do Prahy.  
Z 5. A jela Eliška Vyhnalová a Eliška Novotná, z 5. B. Nikola 
Burdová a Bára Fulínová. 
Sout ž byla velmi náro ná. Museli jsme ošet ovat pád z kole kových 
bruslí, epileptický záchvat, popáleninu ruky, zlomenou ruku, žilní 
krvácení, zástavu srdce. Vše bylo namaskované a vypadalo velmi 
v rohodn .
Po sout ži jsme si mohli prohlédnout hasi ské auto a sanitku, 
vyplnit testy z dopravní výchovy, svézt se v obrn ném transpor-
téru, podívat se na záchraná e – lezce v akci, zkusit si sla ování 
zran ného v nosítkách, nechat si namaskovat zran ní. 

Z „Helpíku“ jsme si p ivezli nové zkušenosti a hlavn  krásný  
zážitek. 

Žákyn  5. A a 5. B Nikola Burdová a Bára Fulínová obsadily  
2. místo a postupují do celostátního kola v Koutech nad Desnou. 

Gratulujeme! 

Dne 24. 5. se žákyn  5. B zú astnily celostátního kola zdravotní 
sout že Helpík v pohár. Sout ž se konala v Koutech nad Desnou 
v Jeseníkách v rámci sout že profesionálních záchraná  Rallye 
Rejvíz. 

D v ata velmi zkušen  plnila úkoly z první pomoci – ošet ení 
popáleniny, masáž srdce, pomoc p i ot esu mozku a ošet ení ruky 
s vraženým sklem nebo zapíchnuté kružítko v noze a zvládnutí 
šoku nebo uklidn ní zran ného. 

I p es nep íznivé po así, lilo celou sout ž, si d v ata vedla velmi 
dob e a skon ila na 13. míst  (z 27). 

Zaslouží si velkou pochvalu a pod kování za vzornou reprezentaci! 
Mgr. Milena Gruberová 

Mladý zdravotník 

Helpík - krajské kolo 

Helpík - celostátní kolo 
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ESKÝ ZAHRÁDKÁ SKÝ SVAZ BYST ICE

VÝSTAVA
L É I V É  R O S T L I N Y,  K V T I N Y,  

K A K T U S Y,  B O N S A J E ,  K E R A M I K A  

ZASEDACÍ MÍSTNOST M Ú BYST ICE
VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ

27. 6. 2014 13.00 17.00 hod.
28. – 29. 6. 2014 9.00 17.00 hod.

V souvislosti s p ípravou tradi ní výstavy rostlin hledáme nové vystavovatele. Rádi umožníme p edvedení vašich 
zajímavých výp stk , se kterými by se mohli návšt vníci výstavy seznámit. Uvítali bychom neobvyklé kvetoucí 
rostliny, domácí p stování hub apod. Chcete-li s námi spolupracovat, kontaktujte nás nap íklad vždy v pond lí
v kancelá i zahrádká  ve staré škole od 9 do 10 hod., p ípadn  na telefonním ísle 778 217 482. 

Výbor organizace eského zahrádká ského svazu 
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Ohlédnutí za lo skou okresní výstavou drobného hospodá ského zví ectva 
V íjnu 2013 se v Byst ici konala okresní výstava drobného hos-
podá ského zví ectva, která byla zárove  po ádána k padesátiletému 
výro í od založení ZO SCH Byst ice. 

V sobotu na výstav  zahrála dechová hudba, jako ob erstvení 
bylo podáváno vep ové maso grilované na roštu, pro d ti byla 
p ipravena tombola a v ur eném ase byl p edveden králi í hop. 

V okresní sout ži se ZO SCH Byst ice umístila v odborech králíci 
a holubi vždy na prvním míst , v odboru dr beže jsme získali t etí 
místo, takže v rámci okresu Benešov, co se týká chovatelství, byla 
ZO SCH Byst ice nejlepší. Celkem je v okrese Benešov  
evidováno dev t základních organizací. Naše pod kování pat í
všem návšt vník m, chovatel m, rodi m s jejich d tmi a dalším 

obyvatel m Byst ice a širokého okolí, kte í se p išli na výstavu 
podívat a tím podpo ili chovatelství v Byst ici. Zvláštní pod kování 
pat í sponzor m a m stu Byst ici za materiální nebo finan ní pomoc. 

Poslední v c, o které bych se cht l zmínit, jsou chovatelské trhy, 
které po ádáme každou první ned li v m síci v chovatelském 
areálu, a p i nich jsou vykupovány kožky, je nabízen prodej nosných 
ku ic a je zajišt n prodej chovatelských pot eb a krmiv.  

Rostoucí návšt vnost sv d í o tom, že výstavy získávají na oblib ,
a to jak u chovatel  z jiných organizací, tak u b žných obyvatel. 
Ob erstvení p i trzích je zajišt no. Pokud má vaše dít  nebo i vy  
zájem vstoupit do naší chovatelské organizace, kontaktujte nás 
osobní návšt vou nebo telefonicky 723 735 353.

Pozvánka na pou ovou výstavu 

Ve dnech 28. a 29. ervna 2014 se koná 
MÍSTNÍ VÝSTAVA DROBNÉHO HOSPODÁ SKÉHO ZVÍ ECTVA 

V BYST ICI V CHOVATELSKÉM AREÁLU POD BAREVNOU. 

Výstava bude otev ena: v sobotu 28. 6. od 13 do 17 hodin 
                                     v ned li 29. 6. od 8 do 16 hodin 

Miloš Krajf, p edseda ZO SCH Byst ice 

Výsledky Okresního finále  McDonald´s Cupu 2014 

Kone né po adí: 
1. ZŠ Dukelská Benešov 
2. ZŠ Byst ice 
3. ZŠ Sídlišt  Vlašim 
4. ZŠ Karlov Benešov 
5. ZŠ Benešov, Jiráskova 888 
6. ZŠ Vorlina Vlašim 
7. ZŠ Dolní Kralovice 
8. ZŠ Mnichovice 

GRATULUJEME 
VŠEM BORC M
ZE ZŠ BYST ICE 
KE SKV LÉMU 
VÝSLEDKU!!! 
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Nové knihy - erven 2014 
PRO DOSP LÉ TENÁ E:
Jo Nesbo: ervenka
Nora Robertsová: D m na útesu 
James Patterson: Soukromá pravidla 
Tá a Keleová-Vasilková: Lék na smutek 
Barbara Woodová: Had a h l
Vlastimil Vondruška: Ješt  že nejsem kat 
Jan Bauer: Rožmberské d dictví

PRO D TI:
Kristina Hlavá ková: Dra í o i - arod jka
Rick Riordan: Bohové Olympu - Hád v chrám
Lincoln Peirce: Velkej frajer Nate je prost  t ída
Jeff Kinney: Deník malého poseroutky - Fakt sm la 
Ivan Klíma: Kokrhací hodiny
Martin Pitro: Staré pov sti eské (obrázkové tení)

Jana Kramperová, M stská knihovna Byst ice 

P ij te se pobavit do divadla! 
Dámy
Komedie na motivy Jean-Claude Danauda je plná erného humoru, absurdních 
situací a zvláštní nadp irozené atmosféry. T i dámy excelují v d ji, kde nenechají 
nit suchou na mužském pokolení. Odehrává se kdesi v Pa íži. Vdova, žena prot elá 
a z pohledu vdovství už d chodkyn , pomáhá své kolegyni, která je v tomto 
ohledu erstvou za áte nicí. Snaží se zbavit v tšího problému, jenž z stal po  
jejím nebožtíkovi. Nakonec tímto problémem pot ší jednu starou pannu, která 
jejího manžela tajn  milovala a toužila s ním strávit celý zbytek života… 

Režie, úprava, scéna: Anna Balatová 

Hudební režie: František Paluš ml. 

Hrají:
Vdova - Kate ina Gutová 
Sophie - Kate ina Balatová 
Sle na Petitpa - Iveta Pechová 

úterý 17. ervna 2014 
19:30 hodin 
cena 50 K
Komorní studio Á ko, které nám svou poslední 
komedii p iveze, vzniklo v roce 1996 a za dobu 
své existence p ipravilo mnoho her.  
Nebálo a nebojí se nastudovat jak drama, pohádku, 
muzikál, tak i komedii. Dále se pravideln  podílí 
na po ádání r zných ve ejných akcí, jako je Miku-
lášská nadílka, Majáles a Jarmark. Za zmínku stojí 
i po ádání pravidelných klubových ve er .
Á ko každoro n  zahajuje novou divadelní sezónu 
p ehlídkou Za ínáme. 
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KOVOŠROT BYST ICE

ULICE K NESVA IL M 297

Z NÁM STÍ 50 METR SM R NESVA ILY

V ZADNÍ ÁSTI DVORA (ZA PEKÁRNOU)

PANELOVÁ CESTA AŽ K NÁJEZDOVÉ AUTOVÁZE

výkup železa, barevných kov , papíru, zlata a st íbra 

otev eno denn  !!! po - pá od 8 - 18 hod., so - ne od 9 - 15 hod. 

top ceny všech vykupovaných komodit !!! 

digitální vážení na ú edn  ov ených vahách 

vážíme od 0,01 gramu u zlata až po 60 tun u kamionu s fe 

veškeré služby související s eko likvidací vozidel 
(vy ídíte zde, odvezeme do místa likvidace = provozovna Sázava) 

náš kontakt pro vás: 608 743 599 

TELP s.r.o. 
Mokrá Lhota 95
(areál bývalého JZD) 

výkup železa a barevných kov
elektromotor
výborné výkupní ceny 
digitální vážení 

Provozní doba: Po - Ne: 8.00 - 17.00 

Po telefonické domluv  (777 33 22 11) 
lze sjednat termín i mimo provozní dobu. 

Kontakt: 777 33 22 11

Vy ezávané dekorace 
z ovoce a zeleniny 

Instalatérské práce

Provádím veškeré instalatérské a topená ské práce 
Zden k Fuchs  (zfuchs@seznam.cz) 

Tel: 608 713 427 
Opravy a montáž vodovodních rozvod  a erpadel 

Opravy, montáž a išt ní odpad
Opravy a montáž topení 

Dále provádím dopravu kontejnerovou avií 

Sháníte netradi ní dárek 
k narozeninám, k svátku, k Valentýnu 

nebo jen tak pro radost?

Zuza
na

Hovo
rko

vá

P ejete si ozdobit Váš st l  p i r zných oslavách   
jako jsou  narozeniny, svatby, r zné ve írky… 

Ca rving

tel.: 604 320 608 
www.vyrezavaneovoceazelenina.wgz.cz 

Karla  Nového  416 , 257 51  Byst ice



Fotografická kronika (pokra ování na stran  20) 

Pracovníci Služeb Byst ice s. r. o. se s plným nasazením pustili do sekání trávy i úpravy ploch, které jsou znehodnoceny letitými nálety.  
Letošní jarní po así tráv  p álo - a tak bylo práce ve všech osadách dost a dost. D kujeme! 

V sobotu 26. dubna prob hlo v ob adní síni M stského ú adu Byst ice další vítání nových ob ánk  našeho m sta. P ejeme jim pevné zdraví, 
spokojený život a jejich rodi m p ejeme, aby ze svých ratolestí m li jen samou radost a mohli na n  být hrdí. 

A takhle se n kte í z nás chovají k okolí svému i svých soused . Je s podivem, že n kdo vyhodí dosloužilý nábytek i koberce do p írody, asto  
p ímo vedle silnice. Sb rný dv r, který sídlí v Byst ici Pod Barevnou, je podobný odpad p ipraven zdarma p ijmout a jeho pracovníci by pak m li 
více asu na úpravu našeho okolí, opravy d tských h iš  a další užite né práce.  



V sobotu 17. kv tna mohli byst i tí diváci shlédnout v divadle U Jelena drama Klaun byst ického autora Pavla N mce. Tuto velmi zajímavou 
inscenaci nastudovalo a zahrálo slovenské Biele divadlo Bratislava. Hostitelem bylo tentokrát divadlo BANDA a diváci odcházeli opravdu  
spokojeni. Velmi p íjemné bylo, že se neozval ani jeden hlas proti (mimochodem velmi krásné) slovenštin . M li jsme pocit, že si dob e rozumíme 
nejen jazykov , ale i lidsky. 

V pátek 30. kv tna jsme se v divadle U Jelena zasmáli p i komedii Voody Allena Cenral Park West. V tšina z nás asi zná p edevším  
Allenovy filmy, ale páte ní ve er byl d kazem, že jeho humor dob e funguje i na jevišti. Skv le herecky napln nou komedii nám p ivezlo 
divadlo BEZCHIBI Brtnice. 

V sobotu 31. kv tna byla v Radošovicích velká sláva. Po rekonstrukci byla znovuvysv cena kapli ka zasv cená P. Marii Lurdské. Podrobnosti  
p inášíme na stran  13.  


